

**ANALISIS SEMANTIK JENIS-JENIS MAKNA KONOTASI DINA DIKSI
LIRIK LAGU PILIHAN LESTI KEJORA JEUNG GUNAAN JADI
ALTERNATIF BAHAN PANGAJARAN SASTRA DI SMA**

ku

FANIA SITI ZACHRA NUR'AINI

185030021

Program Studi Pendidikan Bahasa dan Sastra Indonesia
Fakultas Keguruan dan Ilmu Pendidikan
Universitas Pasundan Bandung

RINGKESAN

Dina nganalisis ma'na konotasi, siswa hésé diajarna, nyatana masih réa siswa anu can mampuh napsirkeun kecap-kecap anu miboga konotasi karya sastra, hususna puisi dina wangun rumpaka tembang. Ku kituna ieu panalungtikan miboga tujuan pikeun ngadéskripsikeun harti konotasi jeung rupa-rupa harti konotatif dina diksi ngaliwatan analisis semantik dina Lirik Lagu Pilihan 13 Lesti Kejora sarta pikeun ngaronjatkeun pamahaman dina pangajaran sastra anu raket patalina jeung penyusunan LKPD anu dijadikeun alternatif bahan pangajaran. pangajaran sastra pikeun kelas X di SMA. Ieu panalungtikan mangrupa panalungtikan kualitatif déskriptif, hartina nu nulis nganalisis data tuluy ngadéskripsikeun ku cara narasi. Hasil panalungtikan nuduhkeun yén ma'na konotatif anu dikandungna téh mindeng ngagunakeun konotasi anu luhur tur ramah pikeun ngébréhkeun kecap-kecap anu miboga ajén anu hadé kalawan harti anu ditafsirkeun ngaliwatan konotasi anu luhur sarta ramah. Rupa-rupa harti konotatif anu kapanggih dina diksi ngawengku konotasi tinggi saloba 111 data, konotasi ramah saloba 96 data, konotasi teu merenah saloba 5 data, konotasi teu pikaresepeun saloba 5 data, konotasi teuas saloba 8 data, jeung konotasi wangun nonsensial saloba 11 data kalawan jumlah harti konotatif dina diksi aya 236 data. Dumasar kana hasil uji coba LKPD pikeun dua pendidik bersertifikat di SMAN 1 Margaasih kalayan validasi peunteun kategori alus, sarta diujikeun ka sapuluh siswa, ngawengku hiji siswa meunang skor kategori cukup, genep siswa meunang skor kategori alus, jeung tilu siswa meunang skor kategori alus. skor kategori pohara alus. Ku kituna, hasil analisis bisa dijadikeun alternatif bahan pangajaran sastra dina wangun LKPD kelas X di SMA.

Kata Kunci: *analisis semantik, jinis makna konotatif dina diksi, lirik lagu pilihan lesti kejora, bahan pangajaran, uji coba lkp*